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OUČENÍ
SE ŠKOLKOU
AŤ ŽIJÍ PRÁZDNINY

V průběhu května jsme konečně mohli
přivítat ve škole alespoň část dětí a to
předškoláky. Blížil se svátek Den matek
a s příchodem ostatních dětí do školy
jsme během týdne nacvičili a nahráli
vystoupení na video. Letos jsme
maminkám udělali z dětí malé loupežníky
a nacvičili pasáže z pohádky Lotrando
a Zubejda. Celé video můžete shlédnout
na stránkách školy:
https://ms.horniujezd.cz/.

Jak zhodnotit letošní školní rok? Během
nuceného uzavření mateřské školy jsme
se opět, tak jako loňský školní rok, snažili
maximálně využít náš čas. Plně jsme se
věnovali distanční výuce všech dětí
a v čase mezi přípravami a osobními
návštěvami jsme školku ještě trochu
vylepšovali. Pro děti jsme společnými
silami vymalovali hygienické zázemí, kde
se nám otevřel krásný podmořský svět
s hvězdicemi, chobotnicí, rybičkami i
ponorkou. V šatně dětí nám vyrostla
barevná louka, na které si odpočívají
fotografie našich dětí převlečených za
„Berušky“ a „Včeličky“. Spojovací chodbu
ke škole jsme oblékli do barev a před
školou nám chybí už jen náš maskot.
Z kmene stromu vyřezaný „Skřítek
Krásňovísek“. Velké změny a reorganizaci
jsme společně provedli v kabinetě školy.
Ten voní novotou na míru vyrobeným
nábytkem od pana Žďáry. Touto cestou
ještě jednou děkujeme.

už je tady konec školky.
Rozlučte se, kluci, holky,

Na Vás starší šesti let,
čeká nový školní svět.

Během května a června jsme, mimo jiné,
formou projektového vyučování objevovali

Nejen maminky ale i tátové mají svátek,
proto jsme jim s dětmi připravili formou
online videa překvapení (ke zhlédnutí
opět na stránkách školy). K tomu děti
vyrobily tatínkům papírové nářadí

brouky a motýli. Zábavnou formou jsme
dětem přiblížili přírodu, hmyz a péči
o naše okolí. Netradičním způsobem,
z důvodu vládních nařízení, jsme společně
s dětmi oslavili jejich svátek: „Mezinárodní
den dětí“. I přesto, že byl jen dopolední
program, tak děti byly spokojené. Naše
mateřská škola se zapojila
do mezinárodního projektu eTwinning
a celé dopoledne jsme prožili opravdu
mezinárodně. Den byl zaměřený na
prohlubování přátelství mezi dětmi,
vzájemném pochopení a toleranci různých
etnik a komunit. Hned ráno při vstupu do
třídy, si děti mohly vybrat dárek – hračku
pro hru do MŠ. Po svačině pro ně byla
připravená zábavná cesta za pokladem
plná úkolů. A na konci cesty děti našly
schované balíčky s mlsáním. Po návratu
do školy na děti čekalo oblíbené Divadlo
JO-JO a jejich: „Pohádka z pralesa“.  Hned
druhý den jsme s třídou starších dětí,
Beruškami, podnikli půldenní výlet do
Sebranic. Projektové vyučování na téma:
„Od zrníčka k pecnu chleba“ jsme si užili
všichni bez rozdílu. Děti si vyzkoušely
vytlouci zrníčka z klasů, po staru mlít
mouku, zadělat těsto a upéci chléb-
chlebové placičky. Mladší děti ve třídě
Včeliček si mezitím užívaly zábavné
dopoledne plné sportovních a tanečních
aktivit.
Samozřejmě jsme děti na konci roku
chtěli potěšit nějakým hezkým výletem.
Za velkého nadšení a těšení se, jsme
podnikli výlet do ZOO v Jihlavě. Počasí
nám přálo, zvířátka se nám neschovávala
a děti cestu zvládly a byly všechny úžasné.
V odpoledních hodinách jsme se vraceli
unaveni, ale potěšeni krásným výletem
a balíčkem z výletu společně s malou
památkou na ZOO.

a to se bude jistě hodit…

Na jejich místa přijdou nové menší děti,
které rodiče přihlásili během května, kdy
probíhal zápis do mateřské školy na nový
školní rok. I přesto, že ve škole vznikla
tzv. sdílená místa, tak jsme neuspokojili
všechny zájemce. A opravdu jsme rádi,
že je o vzdělávání v naší škole zájem.
Kapacita školy je v současnosti 28 dětí.
Na nový školní rok je přijato díky
sdíleným místům 32 dětí.

Jako každoročně, nás i letos čeká
rozloučení s předškoláky. Oficiálně na
obecním úřadě s již tradičně slavnostním
šerpováním a pasováním na školáka. Tak
letos s obměnou- a to spaní odvážných
předškoláků přes noc v MŠ.

Vám všem přejeme krásné a hlavně
ve zdraví prožité prázdniny. Těšíme
se na další školní rok i na nově nastupující
děti.
K MOLEKTIV ZAMĚSTNANCŮ ATEŘSKÉ
ŠKOLY ORNÍ JEZDH Ú

Starší děti nacvičily krásné písničky
a básničky miminkům na akci: „Vítání
občánků“ na obecním úřadě. Dále nás
ještě čeká půldenní výlet do Litomyšle
do Klášterních zahrad a na zmrzlinu,
poslední předprázdninový týden završíme
hudebním vystoupení skupiny: „Duo
Vencaband“.

Loučení předškoláků se školkou bývá pro
děti smutné i veselé zároveň. Smutné
proto, že ze školky možná odchází neradi-
líbilo se jim tu. Měly rády své kamarády
i své paní učitelky. A veselé proto, že už se
těší do školy- čeká na ně úplně nový svět.
Budou prvňáčci, kteří chodí do velké
školy. Letos se s námi rozloučí osm
předškoláků - Kubík B., Helenka B., Kubík
J., Kryštof J., Eliška J., Kubík M., Adélka O.
a Radek N.

I přes všechna nařízení a uzavření školy
během jarních měsíců jsme se snažili
dětem dopřát krásný a neopakovatelný
konec školního roku.
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BEC NEOBDRŽELA DOTACI
NA OPRAVU MÍSTNÍ KOMUNIKACE
V IKOVĚ
Bohužel mám pro občany z Cikova „Spáleniska“ špatnou zprávu. Naše
obec nebyla úspěšná a nezískala dotaci na rekonstrukci místní
komunikace v Cikově - v úseku
od křížku u čp. 21 (p. Hana Šimková) až po čp. 45 (p. Jiří Fogl), kterou
jsme plánovali provést v letošním roce. Plán provést opravu dané
komunikace jsme měli již v roce 2019, ale stát v r. 2019 poprvé v historii
daný dotační titul pro nedostatek financí nevypsal. V minulém roce byla
opět možnost žádosti na opravu komunikací podat, tak jsme samozřejmě
dané možnosti využili, pečlivě připravili veškeré potřebné dokumenty

I . R B ,NG ADEK OŠTÍK STAROSTA

a věřili, že vše vyjde už proto, že nám po zásadním snížení obecních
příjmů vláda přislíbila, že obcím pokles příjmů díky zrušení super-hrubé
mzdy vynahradí alespoň v dotacích. Pravda je taková, že v loňském roce
projevily obce
o dotace vypisované Ministerstvem pro místní rozvoj enormní zájem:
jenom
do dotačního titulu na rekonstrukci komunikací přihlásilo své projekty
1 416 obcí. Dotaci obdrželo však pouze 40% z nich, zbylá část obcí včetně
naší nebyla ani zařazena do zásobníku projektů a tak jsme tentokrát zcela
bez šance. Protože současně vláda avizovala, že na příští rok již dotace
obcím celkově opět i s ohledem na celkový vývoj státních financí sníží,
není velká naděje ani do budoucna.
Proto bych chtěl občany z Cikova „Spáleniska“ požádat ještě o zbytek
trpělivosti
a současně jím tímto slíbit, že v zastupitelstvu určitě něco vymyslíme,
nebudeme dále spoléhat na získání dotačních peněz a v příštím roce
provedeme z obecního rozpočtu alespoň nejnutnější opravu komunikace
v horní části kopce.

VODA – VODNÍ ZDROJE

Vodovod Poličsko zásobuje pitnou vodou
kromě Poličky ještě dalších 16 obcí a jejich
místních částí. Pro potřeby vodovodu je
využívána pouze voda podzemní - z vrtů,
studní a zářezů. Tento druh přírodní vody
vzniká vsakováním srážkové vody
propustnými vrstvami zemské kůry.
Chemické složení podzemních vod je proto
velmi různorodé, a to s ohledem na
chemickou skladbu vrstev, s nimiž voda
na své cestě v podzemí přijde do styku.
V podstatě celý vodovod Poličsko se nachází
v oblasti Vysokomýtské synklinály, která
vytváří širokou artéskou strukturu s několika
nad sebou uloženými zvodněmi
a představuje jeden z nejvýznamnějších
hydrogeologických celků české křídové
pánve a rozprostírá v širokém pásu od
Poličky ve směru na Litomyšl a Vysoké Mýto.

Cesta pitné vody do našich domácností
a firem je poměrně dlouhá a složitá. Kapka
vody, která spadne  na zemský povrch
ve formě srážek, k nám může dorazit za
několik dní, měsíců či let. První činností
člověka navázanou na cestu kapky vody
je nalézt dostatečný a kvalitní zdroj pitné
vody, nad zdrojem vybudovat jímací zařízení,
vodu z tohoto zařízení vyčerpat
do akumulace, upravit  a potrubím ji dovést
až do kohoutku.

Otázka zásobování pitnou vodou není pouze
realitou současnosti, ale nedostatek vody již
v minulosti způsoboval migraci obyvatel
či přesun celých měst do příhodnějších
lokalit. V prvopočátku byly jako zdroj vody
využívány vodoteče či studánky a studny.
Vyšší poptávka po vodě z veřejného

Nejvýznamnější prameniště, které
v současnosti zásobuje prakticky celý
skupinový vodovod včetně Poličky,
je prameniště Čistá s artéským vrtem Cl-1.
Tento vrt o hloubce 192 m má povolený
odběr 100 l/s a nachází se u obce Čistá
v údolí Jalového potoka. Dalším významným
prameništěm je prameniště Sebranice. Zde
jsou v současné době pro zásobování Poličky
a přilehlých obcí využívány vrty V-1 a V-5a
hluboké 216 a 206 m. Jejich vydatnost je
10a 23 l/s.  Přímo v Poličce se nachází
v lokalitě Mánesova vrt V-6 hluboký 106 m
o vydatnosti 12 l/s. Z tohoto vrtu se voda
čerpá do vodovodní sítě města Poličky a dále
do Pomezí a Květné. Pro obec Lubná
a částečně i obec Sebranice slouží jako zdroj

vodovodu vedla k vyhledávání zdrojů mimo
vlastní město či obce. Postupně tak bylo
možné rozšiřovat vodovodní síť i do okolních
obcí, a tím dát vzniknout skupinovému
vodovodu v současnosti nazývanému
Skupinový vodovod Poličsko. Dnes skupinový
vodovod zásobuje pitnou vodou Poličku,
Střítež, Lezník, Modřec, Pomezí, Kamenec,
Lubnou, Sebranice, Široký Důl, Korouhev,
Sádek, Květnou, Oldřiš, Dolní Újezd, Jiříkov,
Václavky, Budislav, Poříčí, Mladočov, Zrnětín,
Horní Újezd, Desnou a Vidlatou Seč.
Skupinový vodovod, jehož je VHOS, a. s.
provozovatelem, využívá 5 pramenišť, která
obsahují 4 jímací vrty, 5 pramenních zářezů
a studny. Do vlastní Poličky lze přivést vodu
ze tří z nich. Slovy čísel z cca 47 l/s, které
jsou ze zdrojů odebírány pro potřeby
skupinového vodovodu, spotřebuje město
Polička téměř 60 % tohoto množství.

pitné vody soustava 5 zářezů ve směru na
Svatou Kateřinu. Jejich vydatnost je až 4 l/s.
Posledním prameništěm využívaným
skupinovým vodovodem Poličsko je lokalita
V Borkách v Budislavi. Toto prameniště,
které tvoří 4 studny, zásobuje obec Budislav
a mimo sezónu je schopno dodávat přebytky
vody do Poříčí.
Odběr podzemní vody pro pitné účely je
státem zpoplatněn. Zpoplatnění odběru
podzemní vody stanovil již v r. 2001 zákon
č. 254/2001 Sb. o vodách (Vodní zákon). Od
zavedení tohoto poplatku pro podzemní
vody je jeho výše 2,- Kč za odebraný kubík
(m3). Zpoplatněny jsou zdroje, jejichž odběr
přesáhne 500 m3  za měsíc nebo 6000 m3
za rok.
Dlouhodobé sucho, které nás v uplynulých
letech až do nedávna trápilo, neznamenalo
u nejvyužívanějších zdrojů zásobujících
skupinový vodovod Poličsko významnější
pokles vydatnosti.  To nelze tvrdit o zdrojích
podpovrchových (Budislav a Lubná), kde
v suchých letech docházelo k podstatnému
snížení vydatnosti, a musela být přijímána
opatření na omezení odběru pitné vody
z vodovodní sítě. Díky propojení jednotlivých
zdrojů v rámci skupinového vodovodu
Poličsko je možno  krátkodobý pokles
vydatnosti v některém ze zdrojů vykrýt.
Přesto je v zájmu nás všech, aby byla
co nejdříve realizována veškerá koncepční
opatření zahrnující posilování odolnosti
vodních zdrojů, zvyšování retenční
a akumulační schopnosti krajiny
a zodpovědné hospodaření s vodou.
VHOS, a.s.
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ASTUPITELSTVO OBCE
NA SVÉM JEDNÁNÍ DNE

MIMO JINÉ
PROJEDNALO A SCHVÁLILO
• závěrečný účet obce a zprávu o přezkoumání hospodaření za

rok 2020
• smlouvu mezi obcí a DS Delta na opravu místní komunikace

na Vísce a Podlubníčku

• rozpočtové opatření č. 1
• smlouvu mezi obcí a Pardubickým krajem na poskytnutí

neinvestiční dotace na opravu komunikace v částce 110 tis. Kč
a na provoz prodejny smíšeného zboží ve výši 53 700,- Kč

• návrh zadání územního plánu obce

• nákup přívěsného vozíku vč. příslušenství pro JPO V
za cenu 40 tis. Kč

• vybudování a umístění mostku na obecní pozemek
p. č. 996/1 pro žadatele p. Hanuse, mostek bude vybudován na
náklady žadatele

• návrh územní studie obsahující možnou výstavbu rodinných
domů na Krásňovsi naproti mateřské škole

• smlouvu o výpůjčce mezi Mikroregionem Desinka a obcí
na pořízení 30 ks kompostérů
a smlouvu o poskytnutí mimořádné členského příspěvku
ve výši 20 216,- Kč

• provedení úhrady ve výši 266 356,65 Kč na základě výzvy
k vrácení prostředků dotace dle § 14 f, odst. 3 zákona č.
218/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech

• prodej pozemku p. č. 967/1 p. Dvořákovi

N
7. 5.

:

A DALŠÍM JEDNÁNÍ DNE
BYLO PROJEDNÁNO

A SCHVÁLENO



Letošní rok probíhá téměř vše jinak, než
jsme byli zvyklí. Například s kolegy z jiných
charitních zařízení se setkáváme v „online
prostředí“, školíme se online…. A i Tříkrálová
sbírka probíhala formou online koledy. Jak
jsme slíbili, chceme Vás poinformovat
o konečném výsledku online koledy, která
probíhala až do 30. dubna 2021. Konečný
výsledek online koledy činí 47 300 Kč.
Celkový výtěžek Tříkrálové sbírky 2021 je
tedy krásných 269 732 Kč. Ještě jednou velice

Dále bylo jednáno o židlích, které dodala firma Vomočil, za 36 kusů
bylo vyplaceno 1 152 K. Bratr jednatel Pohorský žádá, aby byla
sehrána divadelní hra „Dva bratři“ společně s členy sboru
dobrovolných hasičů v Horním Újezdě ve prospěch hasičského sboru,
což také odhlasováno až na rok 1942. Dalším bodem jednání bylo dáti
zhotoviti válec na vytahování opony. Dalších návrhů nebylo, proto
místopředseda poradu o půl desáté ukončil.

Jednota se sešla při poradě výboru dne 30. března 1941 v hostinci
u Drábků. Místopředseda Fr. Kovář uvítal přítomné, zastupujíce
předsedu, neboť těžce onemocněl a tudíž se nemohl porady
zúčastniti. Debatováno bylo o sehraném divadle „Červený mlýn“. U nás
bylo hráno 16. února, opakováno 23. února, ve Velkých Sedlištích 9.
března a v Kozlově 23. března. Poprvé bylo vybráno 1 055 K a při
opakování 750 K. Ve Velkých Sedlištích hrál br. Chaloupka skoro při
40 st. horečky nemocný, takže při příštím sehrání v Kozlově musil
jeho úlohu zastupovat br. uč. Fidler. Úspěch této hry byl pěkný, na nějž
všichni ochotníci, kteří ji hráli, vděčně svých rolí vzpomínají.

Další schůze výboru se konala dne 12. února 1942. Předseda uvítal
přítomné a zahájil poradu ohledně došlé korespondence. Bylo jednáno
o valné hromadě, má-li se pořádati, což opět vyznělo, jako v minulé
poradě, aby nebyla pořádána, nebude-li nařízena okresním úřadem
v Litomyšli.

Jmění ku konci roku 1941 činí 971,50 K.

Další výbor jednoty se konal 2. června. Předseda uvítal přítomné,
přečetl došlou korespondenci a požádal bratra jednatele o další
program, jež byl na pořadu. Debatováno bylo o dvou sehraných
divadlech a to: Dva bratři – po prvé vybráno 1 109 K, opakování 814 K,
Od mlýna k mlýnu – po prvé vybráno 980 K, po druhé 920 K, dar
na chudé 100 K.

Dalším jednáním bylo, kdy by bylo možno sehráti div. hru „Bártova
pomsta“ a usneseno až po žních, jak bude trochu volněji po polní
práci. Předseda prohlašuje, že požádá bratra učitele Radimeckého,
který nyní učí a bydlí v Dolním Újezdě o nacvičení tohoto kusu a vzití
jedné úlohy adjunkta v této divadelní hře. Tím program vyčerpán
a porada ukončena.

Jelikož každoročně dostáváme dar od paní Josefy Hubené z Pardubic,
usneseno, aby se jí zaslal děkovný dopis, s pietní vzpomínkou na
zemřelého chotě pana Tomáše Hubeného, miláčka naší divadelní
jednoty a jeho spolupůsobení na hře „Lukáš Pakosta – rychtář horno-
újezdský a autora této hry. Návrh byl jednohlasně schválen. Povstáním
uctěna jemu nehynoucí vzpomínka.

Další protokol je sepsán 22. listopadu. Předseda uvítal přítomné
a požádal bratra jednatele – pokladníka, aby se ujal dnešního
programu. Na programu byl příjem z divadla „Bártova pomsta“,
po prvé vybráno 1 160 K, opakování 1 141 K. Z toho bylo darováno
na ochranu proti tuberkulose do Litomyšle 50 K a pro místní chudé
170 K. Dále bylo rokováno o sehrání divadla „Rozvod na zkoušku“
(Rozvod z lásky) od Marie Blažkové. Schváleno a sehrání stanoveno
na prosinec 1942. Režii této hry uvolil převzíti předseda br. Chaloupka
a také bylo se zkouškami hned započato. Usneseno, aby veškerou
korespondenci přijímal předseda, což se také děje.

V dalším roce tedy 1943 se porada výboru konala 14. ledna. Uvítání
přítomných předsedou, přečtení došlé korespondence, týkající

Bratr jednatel se opět zmiňuje o sehrání divadla „Dva bratři“ jehož
datum je stanoveno na 5. a 6. dubna. Další vybraný divadelní kus
„Od mlýna k mlýnu“ byl stanoven k sehrání na 24. a 25. května. Režii
u divadla „Dva bratři““ vedl Fr. Pohorský.

JEDNOTA DIVADELNÍCH OCHOTNÍKŮ

FARNÍ CHARITA  INFORMUJE
děkujeme!Z části finančních prostředků,
které připadly nám - Farní charitě Dolní
Újezd, pořídíme nový automobil pro
pečovatelky, které se dopravují za uživateli
po všech našich spádových obcích. V těchto
dnech řešíme právě výběr automobilu.
Chcete-li se více dozvědět o naší činnosti,
můžete nahlédnout do výroční zprávy za rok
2020. Naleznete ji na našich stránkách.
Obsahuje informace o činnosti služeb, které
zajišťujeme (počty úkonů, počty klientů

a návštěv). Naleznete zde také výsledek
hospodaření za loňský rok a zprávu auditora.
Každá práce se online dělat nedá a ta naše
práce, práce s lidmi, už vůbec ne. Tato doba
nás zkouší ustát nastalé krizové situace,
karantény, ať už uživatelů, pacientů nebo nás
pracovnic, ale i nás učí novým věcem. Proto
Vám opět chceme poděkovat za jakékoli
vyjádření podpory, které si nesmírně vážíme
a přejeme Vám krásné jarní dny.

Výsledek divadelních her si zaslouží i v tomto roce pochvaly, jak
ochotníci, tak i obecenstvo, které nás finančně podpořilo.
V plném rozsahu opět nastává práce polní, tudíž usneseno divadelní
činnost odložiti na dobu pozdější. Předseda děkuje přítomným za
účast a s přáním mnoha zdaru ochotnické činnosti poradu skončil.

K tomu sluší podotknouti, že na knihovnu a opravu podlahy, jakož
i dar na udržování pořádku u pomníku padlých v minulém protokolu
ze dne 5. března jest společně darován i z této hry, aby tak bylo jasno
s jměním ku konci roku 1943.

Další schůzka výboru se konala 7. května. Na pořadu jednání byl
příjem ze sehrané hry „Neříkej hochu, že máš mne rád“. Hra byla
hrána s velkým úspěchem opět třikrát za sebou a to za režie
Františka Chaloupky st. dne 25., 26. dubna a 2. května. Po prvé bylo
vybráno 1 145 K, dále 1 127 a 1 043 K.

Předseda dále sděluje, že má vybranou divadelní hru „Pytlák
Vavřinec“ od autora Franty Hrubce, kterou hodlá ihned cvičiti
a sehráti v únoru. Schváleno a ponecháno předsedovi k vůli. Režii
divadelní hry „Rozvod na zkoušku“ vedl Fr. Chaloupka st.

Opětovně se ochotníci sešli dále 5. března. Předseda uvítal přítomné
a s potěšením vyslovuje všem srdečné díky, kdož přiloží ruce
k čestnému nezištnému dílu ve vývoji divadelní činnosti kulturního
života na poli českého divadelnictví. Žádá bratra jednatele a
pokladníka, aby podal zprávu o sehraném divadle „Pytlák Vavřinec“,
který se opět hrál třikráte za sebou s ohromným úspěchem a to 14.,
21. a 28. února. Režii vedl František Chaloupka st. Vybráno bylo po
prvé 960 K, opakování 1 194 K a po třetí 869 K. Z toho bylo
odhlasováno a darováno 500 K na knihovnu v obci, 50 K na udržování
pořádku u pomníku padlých ve světové válce, na opravu podlahy
2 000 K, na věnec zemřelého pořádníka Víška 200 K.
Debatováno o nedostatcích ohledně jeviště, kulis atd. Zvláště je
zapotřebí větší místnosti k účelům divadelním, přihlíženo k tomu,
aby dle možnosti až to půjde br. Drábek, měl snahu zvětšiti sál,
respektive přistavěti. Pan hostinský prohlašuje, jak mu to bude
trochu možné a bude k dostání materiál ku stavbě, že dle možnosti
podnikne přístavbu.
Předseda žádá o sehrání div. hry „Neříkej hochu, že máš mne rád“
ještě příští měsíc. Ponecháno předsedovi k rozhodnutí. Jelikož dalších
návrhů nebylo, předseda děkuje přítomným za účast a  poradu
ukončil.

„Nesnází, těžkosti a překážek je v dnešním životě víc než dost.
Nic netrvá věčně a pravý muž se pozná podle toho, jak i v nejtěžších
dobách dovede překonávati překážky a potíže, aby se opět dočkal dob
lepších. Děkujeme Vám za vše, čím jste přispěl k udržení nutné
divadelní činnosti a zasíláme Vám své přátelské pozdravy s pevnou
vírou, že byli jsme a budeme i v novém období dobrými přáteli, kteří
pracují společně na dobrém díle“.

se vypůjčených divadelních knížek „Neříkej hochu, že máš mne rád“
žádáno o prodloužení půjčovné lhůty, poněvadž následkem odkladu
povolení okresního úřadu, nemohli jsme tuto hru sehráti, jak bylo
zamýšleno. Lidové umění v Praze vzalo tuto nepředvídanou překážku
na vědomí a prodloužila lhůtu půjčovní do 1. dubna 1943 s
pochvalným uznáním, které pro zajímavost budoucím generacím
v upomínku opisuji, aby věrně hájila českou kulturu a české
divadelnictví v dobách těžkých:

Potom bratr pokladník přečetl příjem ze sehraného divadla „Rozvod
na zkoušku“, které bylo hráno třikráte za sebou a to 27. prosince
(1 228 K), 3. ledna ( 1 021 K) a 10. ledna 806 K, za žárovky bylo
zaplaceno 58 K.
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„Ti, kteří mají trpělivost dělat jednoduché věci dokonale,
osvojují si umění dělat těžké věci lehce“.

F. SCHILLER

Radek Prokop

Zdeňka Machová

Václav Dubišar

Vlasta Filipiová

Božena Břeňová

Marie Jánová

Anna Zerzánová

Marie Veselíková

33

Jako již tradičně jsme 5. června uspořádali
dětské rybářské závody pro děti z našeho
rybářského kroužku. Zúčastnilo se všech
9 dětí, které se i s rodiči, jako poradci, snažily
ulovit nějakou rybu. Počasí nám přálo,
bylo teplo, ale ryby moc nespolupracovaly
a na břeh se jich moc nepodívalo.
Přesto se závody vydařily a děti se těšily
z pěkných cen.
M CILAN HADIMA

DĚTSKÉ RYBÁŘSKÉ ZÁVODY

TOULOVCOVY
PRÁZDNINOVÉ
PÁTKY

Pořádá Město Litomyšl, pohádka od 18.00 hodin, koncert od 19.30 hodin.
Vstupné je dobrovolné a budě věnováno na konto Pomozte dětem.

Divadlo Andromeda, koncert – Pavel Čadek
2. 7. Jak Tonda léčil rohatou princeznu

23. 7. Jak princezna hádala, až prohádala

30. 7. Mikulkovy pohádky

Divadlo Pohádka, koncert – František Nedvěd ml. &  Country do pohody

CziDivadlo Praha, koncert – Kateřina Steinerová & Her Swing Boys

Jana Vaculíková, koncert – BlueGate

16. 7. Jak víla Modrovláska splnila tři přání

9. 7. Lupínci a Rarášinka

6. 8. Pohádka z Krkonoš

20. 8. Jak si Kuba Marjánku zasloužil

Divadélko Romaneto, koncert – BraAgas

Divadlo Elf, koncert – Topinqui, Hlasy ve tmě

27. 8. Princezna na hrášku

13. 8. O Palečkovi

Divadlo Kapsa Andělská hora, koncert – Pavel Helan

Divadlo Koráb, koncert – Marien &  Víťa Troníček

Divadýlko Mrak, koncert – Honza Hrubý a trio



Tréninkovou činnost jsme mohli obnovit
v týdnu od 19. dubna. Ačkoliv se to zdá nesmyslné, dle nařízení Vlády
České republiky mohlo být na jednom sportovišti maximálně šest
dvojic, které musely být nejméně 10 metrů od sebe. Proto jsme
museli z kapacitních důvodů restart tréninků fotbalové školičky o dva
týdny odsunout. K tomu nám navíc nepřálo počasí.

Trvalo to dlouho, ale dočkali jsme se.
Po těžko uvěřitelných manévrech vlády jsme se v dubnu mohli vrátit
k fotbalu. V pátek
9. dubna 2021 nový ministr zdravotnictví Petr Arenberger na tiskové
konferenci optimisticky sděloval, že od pondělí
12. dubna bude možné vrátit se k tréninku až ve dvacetičlenných
skupinách. V sobotu 10. dubna přišla překvapivá otočka, sport
amatérů v organizované formě
a ve skupinách povolen nebyl.

Největší počet dětí máme ve fotbalové školičce. Tréninků se
pravidelně účastní přes 15 dětí, které se nevěnují pouze fotbalu,
ale hravou formou se je snažíme přilákat
ke sportu. V přípravkách nám zůstal počet dětí stejný jako před
dlouhou pauzou. Drobné úbytky máme v žákovské kategorii, tradičně
nejproblémovější kategorií je dorost. Nejnapínavější bude sledovat,
jak se s dlouhým obdobím bez sportu č. 1 popasuje kategorie
dospělých.
Fotbalové soutěže se kvůli koronavirové epidemii druhý rok po sobě
nedohrály. Výkonný výbor Fotbalové asociace České republiky je kvůli
trvajícím omezením
ve sportu předčasně ukončil. Kluby stejně jako vloni nesestupují ani
nepostupují. Konečné pořadí soutěží zůstane podle aktuálních
tabulek ke 4. květnu.
Až do poloviny března jsem si myslel,
že se soutěže na jaře podaří restartovat,
ale s postupujícím časem a vývojem epidemie bylo čím dál tím
jasnější, že letošní ročník zůstane opět nedohrán. V dané situaci šlo
o logický krok, v rámci rozvolňování bylo samozřejmou nutností dát
přednost jiným oblastem, především návratu dětí do škol. Zápasy by
stejně velice pravděpodobně musely probíhat bez diváků, což podle
mě nemá na této úrovni žádný smysl.

M . Z BGR DENĚK ENEŠ
SEKRETÁŘ TJ

Měsíce, ve kterých by měly soutěže vrcholit, letos slouží jako příprava
na sezónu 2021/2022. Pevně věříme, že ta proběhne konečně
normálně, i když to jsem vloni psal také.

JARO V TĚLOVÝCHOVNÉ JEDNOTĚ

Pěkné slunečné prázdniny a příjemnou dovolenou

se všemi blízkými Vám přeje redakční rada a zastupitelstvo obce

Uzávěrka příštího čísla 6. 9. 2021.
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